

**教育事務委員會**  
**Panel on Education**

**在 2019 年 1 月 4 日的會議上**  
**就議程項目 "大學教育資助委員會資助大學的經常撥款" 通過的議案**  
**Motion passed under the agenda item**  
**"Recurrent funding for University Grants Committee-funded universities"**  
**at the meeting on 4 January 2019**

**議案措辭**

鑒於教資會建議 2019-2020 至 2021-2022 年教資會資助第一年學士學位課程學額仍維持每年 15 000 個，這數目仍遠低於符合基本大學入讀條件的中學畢業生人數，令大量符合基本入讀大學條件的中學畢業生未能入讀公帑資助的大學學位課程，本委員會要求當局應盡快研究將教資會資助第一年學士學位課程學額增至至少 20 000 個，以確保本地院校可為絕大部份符合基本大學入讀條件的中學畢業生提供教資會資助的大學學士學位學額。

(陳志全議員動議)

**Wording of the Motion**

(Translation)

Given the University Grants Committee's ("UGC") recommendation to maintain the number of UGC-funded first-year first-degree ("FYFD") places for the 2019-2020 to 2021-2022 triennium at 15 000 per annum which is still far lower than the number of secondary school graduates meeting general university admission requirements, many of these graduates were not admitted to publicly-funded university degree programmes as a result. This Panel urges the Administration to explore expeditiously the increase in the number of UGC-funded FYFD places to at least 20 000 to ensure that local institutions can provide UGC-funded university undergraduate places to the great majority of secondary school graduates meeting general university admission requirements.

(Moved by Hon CHAN Chi-chuen)